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Сарајево/Sarajevo, 06. 04. 2010.  

 

 

 

    

                   ЗАПИСНИК 

са 63. сједнице Комисије за спољне послове 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 06. 04. 2010. године 

 

 

Сједница Комисије почела је у 11.00 часова. Присуствовали си: Славко Матић, Хусеин 

Нанић, Азра Алајбеговић, Лејла Клокић и Денис Бећировић.  

 

Оправдано су одсуствовали: Азра Хаџиахметовић, Милорад Живковић, Милица 

Марковић и Сефер Халиловић.  

 

Осим чланова Комисије сједници су присуствовали: Сеад Авдић и Алија Муминовић 

из Министарства иностраних послова БиХ, Гренко Араповић из Министарства правде 

БиХ, Мирољуб Крунић из Министарства финансија и трезора БиХ, Зорица 

Плакаловић, Лидија Кнежевић и Енџо Рагуж из Министарства комуникација и 

транспорта БиХ и Зоран Шаиновић из Министарства одбране БиХ.  

 

Сједници је предсједавао Славко Матић. Поздравио је све присутне и отворио расправу 

о дневном реду 63. сједнице Комисије.  

Денис Бећировић примијетио је да чланови Комисије из СНСД-а не долазе на 

посљедње сједнице и упитао је да ли се ради о бојкоту Комисије или је нешто друго, 

јер долазимо у ситуацију да се на сједници Дома, након што Комисија заузме и 

једногласне ставове, поново отвара расправа.  

Мерџана Иглица је, што се данашње сједнице тиче, рекла да је Милица Марковић на 

сједници Комисије за попис становништва и поновила да сталне комисије имају 

предност над ад хок комисијама. 

Славко Матић казао је да није добио ништа званично од представника СНСД-а да они 

не желе или да неће присуствовати сједницама Комисије те да очекује да ће чланови 

Комисије из СНСД-а учествовати у раду Комисије.  

 

Није било предлога за измјену и допуну те су чланови Комисије једногласно усвојили 

сљедећи   

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Усвајање Записника са 62. сједнице Комисије за спољне послове; 

2. Давање мишљења о сагласности за ратификовање: 



 

a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Црне 

Горе о превозу путника и терета у међународном друмском саобраћају, 

(ресорно министарство: Министарство за комуникације и транспорт БиХ); 

б)  Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и  

      Херцеговине и Владе Руске Федерације (ресорно министарство:  

      Министарство за комуникације и транспорт БиХ); 

            ц)  Споразума о зајму (Пројекат побољшања животних услова на селу) између  

                  Босне и Херцеговине и Међународног фонда за пољопривредни развој,  

                  (ресорно министарство: Министарство финансија и трезора БиХ); 

            д)  Споразума о финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни, и  

                  Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и трезора, као и  

                  Федерације Босне и Херцеговине, коју заступа Федерално министарство  

                  финансија и општине Бихаћ (“Агенција за извођење пројеката”) –  

                   Прикупљање и третман отпадних вода, Бихаћ (ресорно министарство:  

                   Министарство финансија и трезора БиХ); 

             е)  Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову  

                   и развој за Пројекат Маховљанска петља (ресорно министарство:  

                   Министарство финансија и трезора БиХ); 

            ф)  Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Индије о међусобној  

                  правној помоћи у кривичним стварима (ресорно министарство:  

                  Министарство правде БиХ); 

            г)   Меморандума о разумијевању између савезног министра одбране и спорта  

                  Републике Аустрије, Савјета министара Босне и Херцеговине, Владе  

                  Републике Хрватске, Владе Краљевине Данске, Министарства иностраних  

                  послова Републике Француске, Владе Републике Мађарске, Владе Републике  

                  Македоније, Владе Краљевине Холандије, Владе Краљевине Норвешке,  

                  Владе Републике Пољске, Владе Швајцарске Конфедерације, Владе  

                  Републике Турске, Владе Уједињеног Краљевства Велике Британије и  

                  Сјеверне Ирске и Владе Сједињених Америчких Држава у вези са сарадњом  

                  у раду Центра за обуку за операције потпоре миру у Босни и Херцеговини,  

                 (ресорно министарство: Министартсво обране БиХ); 

3. Давање мишљења о Извјештају о раду Савјета министара БиХ за 2009. годину с 

посебним освртом на Извјештај о раду Министарства иностраних послова БиХ; 

4. Годишњи извјештај о закљученим међународним уговорима и стању 

међународних уговора који су у поступку ратификације (материјал МИП-а 

БиХ); 

5. Давање мишљења о “Закључцима Савјета Европске уније за опште и спољне 

послове о Босни и Херцеговини и операцији АЛТЕА (ЕУФОР)”; 

6. Извјештаји и материјали пристигли Комисији: 

a) Ратификација Споразума о стабилизацији и придруживању са БиХ, 

(материјал МИП-а БиХ); 

б)  Одлука Савјета ЕУ за спољне послове о продужењу мандата специјалних 

      представника ЕУ (материјал МИП-а БиХ);  

            ц)  Писмо предсједника Парламентарне скупштине Савјета Европе, Мевлута 

                 Чавашоглуа, предсједавајућим оба дома Парламентарне скупштине БиХ;       

7. Текућа питања. 

 

Ад. 1. Усвајање Записника  са 62. сједнице Комисије за спољне послове 

 

Записник са 62. сједнице усвојен   је једногласно, без примједаба. 



 

 

Ад. 2. а) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума између 

                Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Црне Горе о превозу 

                путника и терета у међународном друмском саобраћају 

 

Сеад Авдић је на почетку казао да су за свих седам споразума испуњени све процедуре 

и неопходни услови да Парламент да сагласност за ратификацију. 

Зорица Плакаловић из Министарства комуникација и транспорта БиХ је у вези са овим 

споразумом казала да је ово типски споразум и да у бити нема неких разика у односу 

на остале типске споразуме. Овим споразумом је либерализован транзитни превоз, што 

значи да нема више дозвола за транзитни превоз. 

 

Није било питања и Комисија је једногласно дала позитивно мишљење 

Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. б) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о  

                ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и Херцеговине и  

               Владе Руске Федерације 

 

Енџо Рагуж из Министарства комуникација и транспорта БиХ рекао је да је процедура 

за потписивање овог споразума покренута још у јуну 2004. године на иницијативу 

Предсједништва БиХ. У међувремену су обављена три круга преговора и министар 

Рудо Видовић је потписао Споразум 19.11. 2009. године. 

 

Није било питања и Комисија је једногласно дала позитивно мишљење Преставничком 

дому у вези са ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. ц) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о зајму 

                (Пројекат побољшања животних услова на селу) између Босне и  

                Херцеговине и Међународног фонда за пољопривредни развој 

 

Мирољуб Крунић из Министарства финансија и трезора БиХ казао је да се ради о 

пројекту побољшања животних услова на селу односно побољшању пољопривредне 

продуктивности и ефикасности у Федерацији БиХ и Републици Српској. Циљ Пројекта 

је дефинисан као одрживо унапређење живота, прихода и запослености руралних 

заједница у пројектној области. Рок отплате је 20 година са четири године грејс 

периода. Зајам ће се отплаћивати у тридесет једнаких полугодишњих рата, од 15. 

септембра 2014. године до 15. марта 2029. године. 

 

Није било питања и Комисија је једногласно дала позитивно мишљење Преставничком 

дому у вези са ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. д) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о  

               финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни, и Босне и  

               Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и трезора, као и  

               Федерације Босне и Херцеговине, коју заступа Федерално министарство  

               финансија, и Општине Бихаћ (“Агенција за извођење пројеката”) –  

               Прикупљање и третман отпадних вода, Бихаћ 

 



 

Мирољуб Крунић је био извјестилац и за овај споразум. Рекао је да је вриједност 17,5 

милиона евра те да се средства односе на прикупљање и третман отпадних вода у 

Бихаћу. Споразум се заснива на финансијској помоћи који је СР Њемачка омогућила 

Босни и Херцеговини под врло повољним условима.  

 

Хусеин Нанић питао је кад се очекује почетак реализације средстава из овог споразума. 

 

Мирољуб Крунић рекао је да је сва пројектна документација готова и очекује се да се 

до краја 2013. године исцрпе ови финансијски извори, мада постоји и клаузула у 

споразуму по којој кредитор може одобрити и додатно вријеме за повлачење ових 

средстава. 

Комисија је једногласно дала позитивно мишљење Представничком дому у вези са 

ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. е) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о зајму 

                између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој за 

                Пројекат Маховљанска петља  

 

Мирољуб Крунић из Министарства финансија и трезора БиХ рекао је да се ради о 

средствима од 21 милион евра који су намијењени за Пројекат Маховљанска петља. 

Зајмопримац ће отплаћивати зајам у 24 једнаке полугодишње рате које ће пристизати 

4.06. и 04.12. сваке године, с тим да отплата зајма почиње 04. 06. 2013. године, а 

завршава се 04. 12. 2024. године. 

 

Није било расправе и Комисија је једногласно дала позитивно мишљење 

Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. ф) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума између  

                Босне и Херцеговине и Републике Индије о међусобној правној помоћи у  

                кривичним стварима 

 

Гренко Араповић из Министарства правде БиХ рекао је да је иницијатива за покретање 

споразума дошла од Републике Индије у 2007. години. Уговор је усклађен са свим 

нормама међународног уговорног права и међународним правилима која важе у овој 

области. Уговор је потписан 28. 09. 2009. године у Индији.  

 

Није било расправе. Комисија је једногласно дала позитивно мишљење 

Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. г) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Меморандума о  

                разумијевању између савезног министра одбране и спорта Републике  

                Аустрије, Савјета министара Босне и Херцеговине, Владе Републике  

                Хрватске, Владе Краљевине Данске, Министарства иностраних послова  

                Републике Француске, Владе Републике Мађарске, Владе Републике  

                Македоније, Владе Краљевине Холандије, Владе Краљевине Норвешке,  

                Владе Републике Пољске, Владе Швајцарске Конфедерације, Владе  

                Републике Турске, Владе Уједињеног Краљевства Велике Британије и  

                Сјеверне Ирске и Владе Сједињених Америчких Држава у вези са  

                сарадњом у раду Центра за обуку за операције потпоре миру у Босни и  

                Херцеговини 



 

 

Зоран Шаиновић из Министарства одбране БиХ рекао је да је ријеч о мултилатералном 

пројекту између Босне и Херцеговине и 13 држава међународних партнера у овом 

пројекту. Сам меморандум представља континуитет у раду пројекта на основу 

споразума који је закључен 2003. године између БиХ и групе међународних партнера, 

према којем је успостављено средиште за обуку за операције подршке миру у Бутмиру. 

Самим тим Споразумом је предвиђено да се након пет година примјене тог споразума, 

2009. године изврши његово ревидирање и да се редефинише статус центра и његовог 

међународног особља, те да се утврди инструмент за пренос надлежности и овлашћења 

на Министарство одбране БиХ. Управо су овим меморандумом регулисана сва ова 

питања на начин да ће БиХ 2013. године аутоматски преузети овај центар који ће ући у 

структуру Оружаних снага БиХ, а у међувремену ће функционисати као међународни 

пројекат гдје међународни партнери обезбјеђују суфинансирање материјалних 

трошкова и наставни кадар. Одредбе самог текста предвиђају да Меморандум за БиХ 

постаје обавезујући за примјену након потписивања најмање једног међународног 

партнера.  

 

Мерџана Иглица је упитала да ли је неко од међународних партнера већ потписао овај 

меморандум. 

 

Зоран Шаиновић је рекао да је већ пет партнера потписало споразум до сада и то су 

кључни међународни партнери који дају највећи финансијски допринос, односно 

осигурање наставног кадра. 

 

Хусеин Нанић је упитао да ли је овај центар за обуку смјештен у БиХ и ко све 

учествује у том центру.  

 

 Зоран Шаиновић казао је да је ријеч о центру у оквиру кампа Бутмир, дакле у БиХ, али 

да он има посебан статус. Наиме, то је  једини центар у регији који има статус центра 

Партнерства за мир и који је као такав признат од НАТО-а и кроз чији рад Босна и 

Херцеговина уз помоћ међународних партнера даје допринос у том систему обуке. 

Кроз центар пролазе припадници Оружаних снага БиХ, земаља из региона и чланица 

НАТО-а. Центар је отворен и за државне службенике који имају контакт са 

операцијама подршке миру, а не само за припаднике оружаних снага. 

Зоран Шаиновић се понудио да у наредном периоду организује презентацију центра 

члановима Комисије за спољне послове. 

 

Славко Матић се захвалио на излагању и позиву да Комисија посјети центар за 

операције потпоре миру и изразио наду да ће се у наредном периоду наћи термин за 

реализацију ове посјете.  

Комисија је након тога једногласно дала позитивно мишљење Представничком дому у 

вези са ратификацијом овог Меморандума. 

 

Мерџана Иглица искористила је присуство г. Шаиновића и упитала га за информацију 

о приступању БиХ у чланство МАП-а при НАТО-у о којој је било ријечи на једној од 

претходних сједница Комисије, а коју је Комисија за спољне послове затражила од 

Министарства одбране БиХ.  

 

Зоран Шаиновић казао је да цијени да Парламентарна скупштина БиХ треба да задужи 

Савјет министара да достави информацију о приступању МАП-у. Министарство 



 

одбране БиХ је једна од институција која има надлежности, али Министарство 

иностраних послова по природи свог дјеловања има свеукупно задужење за МАП и 

носилац је чак и Координационог тима НАТО-а. Рекао је да може осигурати да 

Министарство одбране достави своју информацију, али да би она покривала једну 

четвртину свеукупног процеса те се заложио да се ово питање реализује тако што ће 

Савјет министара БиХ доставити тражену информацију. 

 

Предсједавајући Матић рекао је да се Комисија обратила Колегијуму Представничког 

дома закључком да Колегијум затражи информацију од Министарства одбране БиХ о 

садашњем стању у вези са приступањем БиХ у МАП, међутим Колегијум је одговорио 

да Комисија затражи информацију и да се опет враћамо на то да би Представнички дом 

требало да затражи поменуту информацију од Савјета министара.   

 

Сеад Авдић из Министарства иностраних послова БиХ казао је да је недавно урађена 

реконструкција Координационог тима НАТО-а и за предсједавајућег је изабрана 

замјеница министра иностраних послова и да мисли да би и то била одговарајућа 

адреса од које би се тражила поменута информација.  

 

Зоран Шаиновић рекао је да је Координациони тим НАТО-а носилац процеса, али да је 

пред Парламентом за овај процес одговоран Савјет министара. 

 

Ад. 3. Давање мишљења о Извјештају о раду Савјета министара БиХ за 2009.  

           годину с посебним освртом на Извјештај о раду Министарства иностраних  

           послова БиХ 

 

Славко Матић отворио је расправу и казао да је ово други или трећи пут у мандату да 

се овако разматра извјештај о раду Савјета министара, те да мисли да се не ради о 

давању мишљења о раду Савјета министара, с обзиром да се од Комисије тражи 

мишљење о оном дијелу који се односи на Министарство иностраних послова БиХ. На 

овај начин се стиче дојам да је ово скуп појединачних извјештаја о раду сваког 

министарства уврштених у један извјештај, које се онда разматра у Представничком 

дому. 

 

Азра Алајбеговић казала је да је Заједничка комисија за људска права, права дјетета, 

младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику, чији је члан, овај извјештај прихватила 

као информацију, чиме је оставила могућност да на сједници Представничког дома 

посланици дају мишљење о извјештају ако осјећају потребу. 

 

Сеад Авдић се на почетку извинио у име министра спољних послова који због бројних 

обавеза није могао доћи на сједницу Комисије. У вези с Извјештајем о раду 

Министарства иностраних послова, рекао је да је урађен један ужи извјештај који је 

био стандардизован за сва министарства, а за њихове потребе је урађен један цјеловит 

годишњи извјештај о раду Министарства. Овај извјештај, који је у оквиру Извјештаја о 

раду Савјета министара и који је прихватио Савјет министара, садржи довољно 

информација за једну критичку оцјену о раду Министарства и његових домета у 

области спољне политике. 

 

Алија Муминовић из Министарства иностраних послова БиХ казао је да Министарство 

веома озбиљно приступа изради годишњих извјештаја о раду и планова рада. Једна од 

главних препрека била је одбијање Закона о спољној политици. Тај закон лимитира све 



 

друге активности, од систематизације до унутрашњег преуређења у смислу кадровске 

попуњености, преусмјеравање тежишта активности итд. Навео је да је одсјек на чијем 

је он челу сачинио цјеловит извјештај о раду Министарстсва иностраних послова БиХ 

укључујући и Извјештај о раду ДКП-а. Поред тог, Извјештај садржи и планове посјета 

на билатералном плану као и планове мултилатерланих скупова на којима би БиХ 

активно партиципирала или као чланица или као посматрач у одређеним 

међународним асоцијацијама. Цјеловити извјештај има шест прилога: билатералне 

посјете, спољнотрговинска размјена, међународни споразуми и уговори, научно-

техничка образовна и културна сарадња, дипломатска обука запослених и састанци на 

мултилатералним скуповима односно конференцијама. Савјет министара је поставио 

стриктан захтјев да Извјештај не смије прећи осам страница и у Извјештај је стављено 

све оно што је релевантно и битно како би се могла стећи слика о квалитетном раду 

Министарства иностраних послова. Извјештај је стручно урађен без политичких 

конотација и он је одраз укупних билатералних и мултилатералних активности, на 

плану међународно-правних и конзуларних послова до сектора општих послова, са 

нагласком како су радили поједини одсјеци и самосталне организационе јединице у 

Министарству иностраних послова, рекао је на крају Алија Муминовић. 

 

Сеад Авдић казао је да је Министарство иностраних послова у протекле двије године 

уложило напоре да донесе и предложи један нови концепт стратешких праваца и 

приоритета у вођењу спољне политике Босне и Херцеговине. Тај документ је 

достављен Предсједништву БиХ које га је у два наврата разматрало и у поступку је 

усаглашавања одређених формулација и рјешења. Треба очекивати да ће тај стратешки 

документ у наредних мјесец-два дана дана бити доступан за разматрање и усвајање у 

Парламенту БиХ. Такође је прије годину дана почео рад на изради стратегије и развоја 

економске дипломатије који је завршен и документ се налази пред Колегијумом 

Министарства а након тога ће бити достављен Савјету министара и Парламенту БиХ.  

Такође, завршена је израда стратегије за разрјешења старе девизне штедње код 

Љубљанске банке, Инвест банке Београд и других недомицилних банака у БиХ.  

 

Славко Матић рекао је да је сматрао да Парламентарна скупштина треба да разматра 

Извјештај Савјета министара као колективног органа а не Извјештај о раду, који је скуп 

појединачних извјештаја Министарстава. На сједници Комисије за саобраћај и 

комуникације такође је констатовано да је Министарство за комуникације и транспорт 

направило пуно шири извјештај о раду, а само један мали дио је ушао у овај 

обједињени Извјештај о раду Савјета министара. У ствари, тај извјештај је скуп 

појединачних извјештаја о раду појединих министарстава, рекао је Славко Матић. 

 

Хусеин Нанић казао је да је пажљиво прочитао Извјештај који се односи на рад 

Министарства иностраних послова и да је проблем то што је спољна политика у 

надлежности Предсједништва БиХ и онда долази до тога да ми у Парламенту, када 

тражимо расправу о неким битним стварима, немамо могућност утицаја на њих. Рекао 

је да у Извјештају има ствари које треба похвалити, као што је успостављање 

дипломатских односа са 11 држава, израда акционог плана који се односи на 

економску дипломатију. С друге стране, неке ствари треба јасно идентификовати, као 

нпр. зашто нисмо ушли у МАП. У вези са либерализацијом визног режима, треба јасно 

рећи да су сви услови који су испуњени дјело ове власти и да је ружно чути од неких 

људи из опозиције да је нама неко дао да дођемо до испуњења свих услова. Додао је да 

се тешко може разлучити шта је било планирано и шта је од тога реализовано те да би 



 

Извјештај требало разматрати као цјелину, као и да се слаже са мишљењем 

предсједавајућег Матића.  

 

Денис Бећировић рекао је да сасвим сигурно да ова земља, од прве народне владе 

Родољуба Чолаковића 1945. године до данас, није имала гори Савјет министара. Рекао 

је да ће се у својој дискусији задржати само на дијелу у којем се говори о раду Савјета 

министара а да се неће реферирати на дио о раду Министарства иностраних послова. 

Све оно што су доживјели грађани Босне и Херцеговине у 2009. години представља 

једну велику бламажу свих људи у овој земљи, али не само грађана БиХ већ и легално 

изабраних посланика у Парламенту БиХ који су бирали тај Савјет министара. Чак је и 

из парламентарне већине много више него из опозиције током 2009. године указивано 

на ту силну неодговорност Савјета министара, коју је довољно илустровати 

чињеницом да постоји двије стотине закључака Парламента за које је гласала не само 

опозиција него и парламентарна већина, које Савјет министара није реализовао. Да не 

бисмо били субјективни, треба прелистати званични извјештај Савјета Европе који без 

изузетка говори да овај Савјет министара није испунио своју мисију и задатак, свој 

план и програм рада и да је ова земља кренула уназад. То су оцјене које долазе из 

цијеле Европе. И да нема ништа од ових побројаних разлога, довољно је рећи да су 

Македонија, Црна Гора, Србија, готово цијели Балкан, изузев Албаније, добили 

либерализацију визног режима, а да грађани БиХ немају то право. Да је било имало 

морала у том Савјету министара, сви би колективно поднијели оставку након што се 

читав регион радовао, а БиХ била у позицији у којој је била, казао је Денис Бећировић, 

и додао да ће га посебно интересовати расправа на сједници Парламента и хоће ли неко 

одговарати за  ситуацију у вези с избором министра безбједности, на чему је изгубљено 

пола године. Такође је изнио низ критика на рад Савјета министара, наводећи, уз 

остало, као примјер парламенте Хрватске и Србије који, како је рекао, за годину дана 

усвоје закона колико Савјет министара БиХ није за четири године. Посебно је 

критиковао рад предсједавајућег Савјета министара Николе Шпирића. На крају је 

предложио  закључак - да Комисија за спољне послове оцијени негативним дјеловање 

Савјета министара БиХ и да се сагласи са свим оцјенама које су дошле од Савјета 

Европе  и бројних других европских тијела који су дали своје налазе о ситуацији и 

стању у Босни и Херцеговини у 2009. години. 

 

Предсједавајући Комисије Славко Матић подсјетио је Дениса Бећировића и све 

чланове Комисије да је Колегијум Комисији доставио захтјев за разматрање Извјештаја 

о раду Савјета министара, али оног дијела извјештаја који се тиче Министарства 

иностраних послова, те позвао чланове Комисије да се у свом закључку усредсреде на 

онај дио који се односи на то министарство. Предсједавајући Матић казао је да ће на 

сједници Дома расправа бити сасвим другачија и тамо ће свако моћи говорити 

уопштено о Извјештају о раду Савјета министара.  

 

Денис Бећировић рекао је да тачка дневног реда гласи – Извјештај о раду Савјета 

министара – с посебним освртом на рад Министарства иностраних послова и да је 

предложио закључак у вези с Извјештајем о раду Савјета министара у складу са 

дневним редом који смо прихватили.  

 

Хусеин Нанић рекао је да свако има право да изнесу своје мишљење, али да чланови 

Комисије припадају најширој политичкој опцији  која жели да сачува интегритет БиХ, 

те да не би требало говорити са иронијом о неким стварима. Рекао је да посланици у 



 

Парламента БиХ, у овим тешким временима, морају дати допринос како би БиХ шла 

корак по корак напријед.  

 

Предсједавајући Матић закључио је расправу и на гласање дао два закључка: 

 

Први закључак који је предложио Денис Бећировић - да Комисија за спољне послове 

оцијени негативним дјеловање Савјета министара БиХ и да се сложи са свим оцјенама 

које су дошле од Савјета Европе  и бројних других европских тијела,  који су дали 

своје налазе о ситуацији и стању у Босни и Херцеговини у 2009. години. 

 

''За'' овај закључак гласао је један члан Комисије, два су гласала ''против'', два су била 

''уздржана''.  

Предсједавајући је констатовао да овај закључак није добио већину. 

 

Предсједавајући је изнио сљедећи закључак – да Комисија за спољне послове 

прихвата Извјештај о раду Савјета министара у дијелу који се односи на 

Министарство иностраних послова и предлаже Дому његово усвајање.   
 

Овај закључак је усвојен  са четири  гласа “за” и једним “против”.  

 

Предсједавајући је рекао да ће се у мишљењу Дому навести и садржај закључка који 

није  усвојен.  

  

Ад. 4. Годишњи извјештај о закљученим међународним уговорима и стању  

            међународних уговора који су у поступку ратификације (материјал МИП-а  

           БиХ)  

 

Предсједавајући је рекао да овај извјештај садржи четири цјелине: Уговори који су 

ратификовани у 2009. години, Уговори чији је поступак ратификације у току, Уговори 

за које је покренута иницијатива за закључивање и Уговори за које је Министарство 

иностраних послова дало позитивно мишљење о спољнополитичкој оправданости. 

Рекао је да је ово добра пракса и да би је требало наставити и у наредним годинама 

како бисмо имали преглед шта је урађено и шта још треба урадити у домену 

међународних уговора. Предложио је да Комисија овај извјештај прихвати. 

 

Хусеин Нанић рекао је да треба поздравити овакав начин извјештавања. 

 

Предсједавајући Матић констатовао је закључак – да Комисија прихвата Годишњи 

извјештај о закљученим међународним уговорима и стању међународних уговора који 

су у поступку ратификације и поздравља овакав начин извјештавања, што треба 

наставити и у наредним годинама.  

 

Ад. 5. Давање мишљења о “Закључцима Савјета Европске уније за опште и  

           спољне послове о Босни и Херцеговини и операцији АЛТЕА (ЕУФОР)” 

 

Предсједавајући је рекао да се ова тачка нашла на дневном реду Дома на захтјев ове 

комисије, те да Комисија о овоме треба дати своје мишљење. Нагласио је да су ово 

закључци Савјета Европе и не би требало да их Дом прихвати или одбије, него да 

захтијева њихово реализовање. Предложио је закључак којим Комисија предлаже 



 

Представничком дому да ове документе прими к знању и да позове све надлежне 

институције на испуњавање обавеза у овим документима. 
 

Комисија је једногласно усвојила овај закључак. 

 

Ад. 6. Извјештај и материјали пристигли Комисији: 

a) Ратификација Споразума о стабилизацији и придруживању са БиХ, 

(материјал МИП-а БиХ); 

б)   Одлука Савјета ЕУ за спољне послове о продужењу мандата специјалних 

      представника ЕУ (материјал МИП-а БиХ); 

      ц)  Писмо предсједника Парламентарне скупштине Савјета Европе, Мевлута 

           Чавашоглуа, предсједавајућим оба дома Парламентарне скупштине БиХ 

 

Комисија је примила к знању наведене информације. 

 

 

Предсједавајући је констатовао да у оквиру 7. тачке дневног реда нема питања и 

закључио сједницу. 

 

Сједница Комисије завршена је у 12.15 часова. 

 

 

 

 

  СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

        Мерџана Иглица                                                                     Славко Матић 
 

                                                                                                    

 

Достављено: 

      

 наслову 

 а/а 


